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Nowy samochód  ratowniczo-gaśniczego 
w Czernicy

 W sobotę, 18 marca 2023 r., na terenie strażnicy 
Ochotniczej Straży Pożarnej w Czernicy odbyła się 
uroczystość poświęcenia i przekazania dla jednostki 
ciężkiego samochodu ratowniczo-gaśniczego.

 Wydarzenie rozpoczęło się wprowadzeniem 
sztandaru, odśpiewaniem Hymnu Państwowego oraz 
podniesieniem flagi na maszt. Gości powitał prowadzący 
uroczystość Prezes Ochotniczej Straży Pożarnej w Czer- 
nicy druh Piotr Leszcz, który w swoim przemówieniu 
przypomniał historię jednostki w Czernicy. Podkreślił 
również, jak duże znaczenie dla mieszkańców Czernicy 
i gminy ma pojawienie się nowego wozu strażackiego.
 Kulminacyjnym punktem uroczystości było 
poświęcenie samochodu strażackiego przez Kapelana 
Strażaków ks. Stanisława Bakesa oraz Proboszcza tut. 
parafii ks. Tomasza Tyterę i wręczenie kluczyków na ręce 
kierowcy nowego samochodu druha Marka Lesika.

Głos zabrali zaproszeni goście:
- Edward Dudek-Wójt Gminy Jeżów Sudecki,
-mł.bryg. mgr inż. Michał Pięta Z-ca Komendanta 

Wojewódzkiego PSP we Wrocławiu,
- bryg. mgr inż. Andrzej Ciosk -Komendant Miejski PSP 

w Jeleniej Górze,
- druh Waldemar Wojtaś - Prezes Powiatowego Zarządu 

OSP,
- ksiądz Stanisław Bakes -Kapelan Strażaków,
- w imieniu Senatora Krzysztofa Mroza list z życzeniami 

i gratulacjami odczytał dyrektor biura Pan Łukasz 
Domurat,

- druh Karel Cermak Naczelnik SDH Bozkov, który na 
uroczyste przekazanie auta przybył wraz ze strażakami 
z zaprzyjaźnionej jednostki Bozkov z Czech.

Zaproszeni goście w przemówieniach podkreślali rangę 

wydarzenia i życzyli strażakom, aby efektywnie nieśli 
pomoc i bezpiecznie wracali z akcji do domów.
 W imieniu Zarządu oraz druhów OSP Czernica 
Prezes Piotr Leszcz wręczył podziękowania zaproszo-
nym gościom, w szczególności dziękując za włożony 
trud i pomoc w staraniach otrzymania promesy na auto 
Panu Senatorowi Krzysztofowi Mrozowi.
 Samochód ratowniczo-gaśniczy z całą pewnością 
przyczyni się do usprawnienia pracy druhów ochotników 
z Czernicy, a co za tym idzie, do zwiększenia bezpieczeń-
stwa na terenie gminy Jeżów Sudecki oraz całego 
powiatu karkonoskiego.

Spotkanie zakończyło się strażackim poczęstunkiem.
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XXXIX Sesja Rady Gminy

 Dnia 11 stycznia 2023 roku odbyło się 
I posiedzenie XXXIX Sesji Rady Gminy. Posiedzeniu 
przewodniczył Przewodniczący Rady Gminy – 
Wacław Lesik. W sesji uczestniczyło 12 Radnych. 
Czas trwania obrad od godz. 15.00 do 15.20.
Porządek obrad:
1.Otwarcie Sesji:

 a) stwierdzenie kworum,
 b) wybór protokolanta.

2.Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie 
gminy na 2023 rok.

3.Zamknięcie I posiedzenia XXXIX Sesji Rady 
Gminy. 

Skarbnik Gminy omówiła projekt uchwały w sprawie 
zmian w budżecie gminy na 2023 rok, następnie Rada 
Gminy podjęła w/w uchwałę.

 Dnia 30 stycznia 2023 roku odbyło się II 
posiedzenie XXXIX Sesji Rady Gminy. Posiedzeniu 
przewodniczył Przewodniczący Rady Gminy – 
Wacław Lesik. W sesji uczestniczyło 14 Radnych. 
Czas trwania obrad od godz. 14.00 do 16.30.
Porządek obrad:
4.Wznowienie obrad i stwierdzenie kworum, wybór 

protokolanta i wyłożenie  protokołów z XXXVII 
i XXXVIII Sesji Rady Gminy.

5.Informacja z realizacji Miejscowego planu zagospo-
darowania przestrzennego Gminy Jeżów Sudecki – 
p. Adam Rodziewicz.

6.Sprawozdanie z działalności Rady Gminy i Komisji 
rady Gminy w 2022 roku.

7.Prezentacja planów pracy Komisji Rady Gminy na 
2023 rok, zatwierdzenie -Planu  pracy Komisji 
Rewizyjnej na 2023 rok.

8. Podjęcie uchwał w sprawie:
a) zmian w budżecie gminy na 2023 rok, 
b) zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy 

Jeżów Sudecki, 
c) skargi na Wójta Gminy,
d) wniosku Zebrania Wiejskiego w Jeżowie 

Sudeckim, 
e) zmiany uchwały w sprawie określenia stawki za 

kilometr przebiegu pojazdu przy zwrocie kosztów 
za dowóz niepełnosprawnych dzieci do placówek 
oświatowych, 

f) Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 
oraz zapobieganiu bezdomności zwierząt na 
terenie gminy Jeżów Sudecki w 2023 roku, 

g) zmiany uchwały nr IV/26/2019 rady Gminy 
Jeżów Sudecki z dnia 23 stycznia 2019 roku 
w sprawie podwyższenia kryterium dochodo-
wego uprawniającego do korzystania z pomocy 
społecznej przez osoby objęte rządowym 
programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 
2019 – 2023.

9.Sprawozdanie z bieżącej pracy Przewodniczącego 
Rady i Wójta Gminy.

10.Interpelacje i zapytania radnych.
11.Sprawy różne i przyjęcie protokołów z XXXVII 

i XXXVIII Sesji Rady Gminy.
12.Zamknięcie obrad XXXIX Sesji Rady Gminy. 
 Radny Kazimierz Lewaszkiewicz zawniosko-
wał o powołanie Komisji ws. przeglądu ulicy Widok 
w Dziwiszowie. Zgłaszał pracownikom Urzędu, jaki 
jest stan techniczny drogi, który jest katastroficzny 
i potrzebna jest natychmiastowa pomoc. 
Przewodniczący obrad polecił Przewodniczącemu 
Komisji Gospodarki Komunalnej i Przedsiębiorczości 
odbycie wizji w terenie, na którą należy zaprosić 
Radnego K. Lewaszkiewicza i Sołtysa wsi Dziwiszów. 
Przewodniczący obrad poinformował, że o tym 
zdarzeniu (przejazd drogą samochodami o dużym 
tonażu), była powiadomiona policja. 
Komisja Komunalna ustaliła termin odbycia wyjazdo-
wego posiedzenia Komisji na dzień 12 stycznia 2023 
roku na godz. 13.
 Realizując porządek obrad, Przewodniczący 
Rady oddał głos p. Adamowi Rodziewiczowi, który 
zapoznał Radnych z Informacją z realizacji zadań 
związanych z Miejscowym Planem Zagospoda-
rowania Przestrzennego Gminy Jeżów Sudecki – 
informacja stanowi załącznik do protokołu.
Podczas dyskusji Radna Lidia Kaczmarczyk Pałucha 
poruszyła sprawę zarzutów Wojewody do uchwalo-
nego Studium Uwarunkowań i Zagospodarowania 
Przestrzennego Gminy Jeżów Sudecki. Pan Rodzie-
wicz poinformował, że w wyroku sądowym głównie 
wskazuje się nam, że nie ma naniesionej linii 
energetycznej na granicy Jeżowa Sudeckiego i Jeleniej 
Góry, oraz brak naniesionej na mapę obwodnicy 
Jeleniej Góry od strony Goduszyna. Obecnie trwa 
dyskusja, jaka powinna być zastosowana procedura, 
aby dokonać zmian wskazanych przez Wojewódzki 
Sąd Administracyjny we Wrocławiu. 
Radna Lidia Kaczmarczyk Pałucha zwróciła uwagę, że 
analiza z realizacji MPZP Gminy powinna być 
przedstawiana Radzie raz w kadencji. Informacja 
przedstawiona nie jest analizą.
Pan Wójt na zakończenie dyskusji poinformował, że 
będzie wprowadzona korekta do dokumentu Studium , 
który zostanie wyłożony do publicznej wiadomości, 
następnie będzie czas na składanie uwag. Procedura 
rozpocznie się od początku. 
 W kolejnym punkcie porządku obrad 
Przewodniczący Komisji Rady Gminy przedłożyli 
Radzie sprawozdania z pracy za 2022 rok oraz plany 
pracy Komisji na 2023 rok. Rada Gminy poprzez 
głosowanie przyjęła plan pracy Komisji Rewizyjnej na 
2023 rok. 
Przewodniczący Rady Gminy Wacław Lesik przed-
łożył sprawozdanie z pracy Rady Gminy za 2022 rok. 



Realizując kolejny punkt obrad, Rada Gminy przyjęła 
uchwały zawarte w porządku obrad. 
 W sprawozdaniu z bieżącej działalności 
Przewodniczącego Rady Gminy, Przewodniczący 
poinformował o pracy Rady Gminy, następnie Wójt 
Gminy w swoim sprawozdaniu poinformował, że zostało 
wydanych 8 Zarządzeń Wójta Gminy oraz omówił temat 
związany z naborem wniosków do Rządowego Programu 
Ochrony Zabytków, który będzie trwał do 17 marca 2023 
roku. W tym temacie Wójt Gminy odbył rozmowy 
z parafiami, właścicielem pałacu w Dziwiszowie, 
konserwatorem zabytków, który prosił o objęcie opieką 
Domu Gwarków. Bank Gospodarstwa Krajowego 
dofinansowuje 98% poniesionych kosztów, udział 
własny gminy 2%. Wnioski  można składach 
w określonych przedziałach finansowych, które zostały 
określone w przepisach. 
Wójt Gminy poinformował o odbytych spotkaniach :
1. W Urzędzie Wojewódzkim, które dotyczyło naboru 

wniosków na remont zabytków. Uzyskałem 
informację, że możemy pozyskać 3 mln zł. Gmina 
będzie występować z wnioskami. W tej procedurze, 
będzie wymagana uchwała Rady Gminy ws. przeka-
zywania dotacji na remont zabytków.

2. Z Dyrektorem Dróg Powiatowych, w sprawie 
usytuowania wiat przystankowych(przebudowa) 
w Czernicy i Chrośnicy. 

3. W Książnicy Karkonoskiej, gdzie był omawiany temat 
Strategii Rozwoju Jeleniej Góry.

4. Walne Zgromadzenie w Bukowcu – spotkanie ws. 
współpracy z partnerami zagranicznymi.

5. Dnia 14 stycznia 2023 roku w Gaju Oławskim 
odebral iśmy puchar  za  zajęcie  IV miejsca 
w Województwie w klasyfikacji generalnej Gmin 
XXIII Dolnośląskich Igrzysk LZS – Mieszkańców Wsi 
i Miast. 

6.Dnia 19.01.2023 roku w Komendzie Miejskiej 
Państwowej Straży Pożarnej JGR-1 odbyło się 
uroczyste przekazanie samochodu ratowniczo – 
gaśniczego przystosowanego do działań na terenie 
lasów – Gmina Jeżów Sudecki współfinansowała 
zakup auta. Gmina Jeżów Sudecki i Janowice Wielkie 
znajdują się na liście rezerwowej dotyczącej zakupu 
nowych samochodów dla OSP. Podejmujemy 
działania w Ministerstwie, aby zakupić samochód 
w 2023 roku. 

7. Odbyliśmy spotkanie w Urzędzie Gminy z Marszał-
kiem Województwa, podczas którego poruszyliśmy 
sprawy związane z projektami nad infrastrukturą 
i w dziedzinie spraw społecznych na dalszy okres 
programowania unijnego.

8. Odprawa roczna w Komendzie Miejskiej Policji 
z udziałem Komendanta Wojewódzkiego, podczas 
której zaprezentowano nam wyniki pracy, które są 
bardzo dobre, porównując do lat poprzednich. 

9. 26.01.2023 Konferencja zorganizowana przez 
Senatora Krzysztofa Mroza, podczas której omawiane 

były fundusze europejskie dla Województwa Dolno-
śląskiego. Fundusze do pozyskania będą na takim 
samym poziomie jak w poprzednim budżecie. Podczas 
spotkania poruszany był temat remontu zabytków oraz 
funduszu Rozwoju Obszarów Wiejskich.

10. Dnia 27. 01.2023 nasza Gmina bierze udział 
w warsztatach, które mają na celu opracowanie 
Strategii Rozwoju Województwa Dolnośląskiego 
2030.

W sprawach różnych poruszono następujące tematy:
 Radny Andrzej Kacperski 
Przy ulicy Długiej 125 a w Jeżowie Sudeckim na 
studzience kanalizacyjnej jest ruchomy dekiel. 
 Radny Kazimierz Lewaszkiewicz 
1. Naprawa drogi nr 470 w Dziwiszowie.
2.Zniszczona ulica Widok w Dziwiszowie przez 

samochody o dużym tonażu.
Przewodniczący obrad – Zostało to zgłoszone na policję, 
ograniczenie tonażu jest do 12 ton, a wjechał transport 
o tonażu 40 ton. Policja prowadzi tę sprawę. Przekazałem 
Komisji dokumentację fotograficzną tej drogi. 
Pani Dorota Lipińska – mieszkanka Dziwiszowa.
1. Samochody o dużym tonażu drogą nr 44 wjeżdżają na 

posesję.
2. Zwołanie Zebrania Wiejskiego w Dziwiszowie.
3.Wykonanie inwentaryzacji źródeł ciepła celem 

wyeliminowania tzw. Kopciuchów z obszaru Natura 
2000.

4. Zamontowanie oświetlenia przy drodze do Płoszczyny. 
5.Stodoła przy drodze wojewódzkiej powoduje duże 

utrudnienia ruchu.
Pan Wójt poinformował, że planowane jest Zebranie 
Wiejskie w miesiącu marcu br. 
Pan Lesław Demkowicz – mieszkaniec Jeżowa 
Sudeckiego. 
 Brak dojazdu do działki nr 698, obecnie na wiadukcie 
kolejowym jest ograniczenie tonażu, które uniemożliwia 
dojazd do działki wszystkich pojazdów ze względu na 
ograniczenie tonażu. 
Pan Wójt poinformował, że wiadukt jest przewidziany do 
remontu w 2023 roku, została sporządzona doku-
mentacja. 
Rada Gminy 12 głosami „za” przyjęła protokoły 
z XXXVII i XXXVIII Sesji Rady Gminy.
Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rady 
Gminy zamknął obrady XXXIX Sesji Rady Gminy.

 Posiedzenia sesji zostały zarejestrowane 
w formie elektronicznej. Transmisje na żywo oraz 
rejestracje dźwięków znajdują się na stronie internetowej 
Gminy Jeżów Sudecki w zakładce e-sesja oraz 
w Biuletynie Informacji Publicznej Gminy Jeżów 
Sudecki.
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Warsztaty flamenco

 W czasie ferii zimowych w naszej szkole odbyły 
się warsztaty flamenco, w których wzięło udział 
siedmioro uczniów z naszej szkoły.

 Dzieci poznały historię tańca flamenco, palos 
oraz rytm flamenco, czyli compasy.
 Nauka tańca flamenco to również twórcza 
inspiracja do samorozwoju, do odkrywania i poznawania 
siebie oraz wyrażania emocji i piękna poprzez ruch. 
Dzieci mogły rozwijać swoje talenty muzyczne , 
poczucie rytmu oraz koordynację ruchową . 
 Wszyscy się świetnie bawili przy muzyce 
flamenco, poznając podstawowe stepy i kroki .
 Warsztaty przygotowała i poprowadziła p. Anna 
Skóra.

Anna Skóra
4

Majowe święta

 "Niedługo zaczyna się miesiąc maj i piękny 
będzie nasz cały kraj, a maj jest bogaty w świąteczne 

daty". Tymi słowami, uczniowie klas drugich ZS-P 
w Jeżowie Sudeckim, rozpoczęli uroczystą akademię. 
Połączenie wierszy, piosenek i filmu edukacyjnego 

było tak ciekawe, że widzowie z dużą uwagą, zain-
teresowaniem i w ciszy wysłuchali istotnych informacji 
związanych ze zbliżającymi się świętami: 1 maja - 
Święto Pracy, 2 maja - Dzień Flagi, 3 maja - 
Uchwalenie Konstytucji. 

 Apel był okazją na sprawdzenie najmłodszych 
czy wiedzą co znaczy być patriotą i jak można to 
okazać. Tego sprawdzianu nikt się nie spodziewał, ale 
zdany został na szóstkę, którą uczniom wystawił Pan 
dyrektor.
 

Monika Janik



Wyprawa na Wasserkuppe

 Od kilku lat  Euroregionalne Centrum 
Modelarskie przymierzało się do odwiedzenia najwię-
kszego Muzeum szybowcowego i modelarskiego 
w Europie. Piętnastego kwietnia udało się spełnić nasze 
marzenie. Do Wasserkuppe udało się piętnaście osób.           

Naszą  modelarnię  reprezentowało  cz terech 
instruktorów, jechali piloci z Aeroklubu Jelenio-
górskiego z dyrektorem panem Jackiem Musiałem, 
prezesem Jeleniogórskiego Klubu Seniorów Lotnictwa 
panem Markiem Gołębiowskim i prezesem Wrocław-

skiego Klubu Seniorów Lotnictwa panem Jerzym 
Musiałem. Wasserkuppe to miejsce, gdzie od ponad stu 
lat szkolą się szybownicy i znajduje się wspaniałe 
muzeum szybownictwa. To w 1922 r. z Wasserkuppe 
przyjechali do Jeżowa Sudeckiego (Grunau) piloci 
i konstruktorzy lotnictwa Edmund Schneider i bracia 
Esperlaub, którzy założyli drugą w świecie szkołę 
szybowcową i rozpoczęli budowę szybowców 
w Jeżowie Sudeckim (Grunau), dzięki czemu rozsławili 
Jeżów Sudecki w lotniczym świecie. Podczas naszego 
pobytu w muzeum spotkaliśmy się z dyrekcją muzeum, 
przekazaliśmy upominki od pana wójta Edwarda Dudka 

i oczywiście od modelarzy. Zaprosiliśmy gości do 
odwiedzenia Jeżowa Sudeckiego, propozycję chętnie 
przyjęli. Mam nadzieję, że jest to pierwszy krok do 
nawiązania współpracy. Do muzeum przyjechali, 

pokonując ponad sto kilometrów, niemieccy modelarze, 
którzy dowiedzieli się, że tam będziemy i chcieli się 
z nami spotkać. Dla nas wizyta w Waserkuppe była 
cennym przeżyciem i doświadczeniem oraz poznaniem 
miejsca, w którym zaczynała się nasze historia 
szybownictwa. 

Bardzo dziękujemy panu Wójtowi za pomoc 
w organizacji wyjazdu do Wasserkuppe.

Prezes Euroregionalnego Centrum Modelarskiego
Władysław Jagiełło
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Dzień Sołtysa

 11 marca to Dzień Sołtysa. W piątek, 10 marca br., 
w naszej siedlęcińskiej szkole zagościł Pan Sołtys Marian 
Tyka. Dzieci zaprosiły także Panią Dyrektor Annę 
Chadży oraz przedstawicieli Rodziców - przewodniczącą 
Rady Rodziców Panią Monikę Marszałek i Panią Joannę 
Milewską-Bachor. 

 Uczniowie klas I - II chcąc podziękować Panu 
Sołtysowi za zaangażowanie i wsparcie naszej szkoły 
oraz społeczności lokalnej, przygotowali niespodziankę 
w formie krótkiego występu. Dzieci zaprezentowały 
montaż słowno-muzyczny. Były to wiersze i piosenki. 
Wspólnie z wychowawczyniami opracowały prezentację 
zawierającą informację dotyczącą roli Sołtysa 
w społeczności lokalnej. Podczas uroczystości dzieci 
miały okazję do zadawania pytań dotyczących pracy 
Pana Sołtysa. Dowiedzieliśmy się m.in., ile lat trwa 
kadencja Sołtysa, ile lat pan Sołtys piastuje to 
stanowisko, ilu jest mieszkańców Siedlęcina, czym 
zajmuje się Pan Sołtys w swojej pracy, co sprawia mu 
największą radość i zadowolenie.
 Na zajęciach koła plastycznego dzieci wykonały 
dekorację oraz piękne laurki z życzeniami, które 
wręczyły zaproszonemu gościowi. Pan Marian Tyka 
otrzymał PAMIĄTKOWY DYPLOM z następującą 
dedykacją:

Z okazji Dnia Sołtysa
składamy najserdeczniejsze życzenia
wszelkiej pomyślności, wytrwałości,

sukcesów w pracy
na rzecz społeczności lokalnej,

a także optymizmu, zdrowia
i sił na każdy dzień

oraz wiele serdeczności i przyjaznych ludzi.
Niech Pana praca dostarcza satysfakcji
i będzie źródłem społecznego uznania.

 Na zakończenia Dyrektor Szkoły Pani Anna 
Chadży oraz przewodnicząca Rady Rodziców Pani 
Monika Marszałek złożyły podziękowania Panu 
Marianowi Tyce za zaangażowanie i aktywną postawę 
w pracy na rzecz szkoły oraz lokalnej wspólnoty. 

Życzyły, aby dążenie do zamierzonych celów nie 
napotykało na żadne przeszkody, zarówno w pracy 
sołeckiej, jak i w życiu osobistym, a pełniona funkcja 
przynosiła wiele satysfakcji.
 Uwieńczeniem uroczystości był wspólny słodki 
poczęstunek. 

 Krystyna Sos

Promesa dla OSP Jeżów Sudecki

 We wtorek, 04 kwietnia 2023 roku, w Różyńcu, 
powiat bolesławiecki, odbyło się uroczyste wręczenie 
promes jednostkom OSP na dofinansowanie do zakupu 
samochodów ratowniczo-gaśniczych w 2023 r. z terenu 
powiatów bolesławieckiego, karkonoskiego i lwówec-
kiego. Wójt Gminy Edward Dudek wraz z Prezesem OSP 
Jeżów Sudecki – druhem Tomaszem Karmelitą osobiście 
odebrali promesę na  dofinansowanie do zakupu 
średniego leśnego terenowego samochodu ratowniczo-
gaśniczego w wysokości 450.000.00 zł.
 Środki na zakup pochodzą z Ministerstwa Spraw 
Wewnętrznych i Administracji, Wojewódzkiego 
Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej we 
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Wrocławiu i Komendy Głównej Państwowej Straży 
Pożarnej.
Po rozstrzygnięciu przetargu pozostałą kwotę niezbędną 
do zakupu pojazdu wyasygnują Gmina Jeżów Sudecki, 
jednostka OSP Jeżów Sudecki oraz sponsorzy 
i darczyńcy, u których jednostka stara się o wsparcie.
 Wszyscy, którzy chcą wspomóc OSP i przekazać 
środki do sfinalizowania zakupu nowego auta, a przez to 
podziękować strażakom za ich ofiarną pracę, mogą 
wpłacać pieniądze na rachunek bankowy o numerze:  
82 1020 2124 0000 8902 0083 8144

Ze strażackim pozdrowieniem
 Prezes OSP Jeżów Sudecki

dh Tomasz Karmelita

SPRAWOZDANIE Z PÓŁZIMOWISKA 
W CHROŚNICY

 W tym roku półzimowisko w Chrośnicy 
prowadzone było od 13.02.2023r. do 24.02.2023r. 
Podczas zajęć socjoterapeutycznych uczestnicy 

półzimowiska podnosili świadomość dotyczącą 
przyczyn sięgania po nikotynę, alkohol i środki 
zmieniające świadomość oraz uzależnień od nich. Uczyli 

się też umiejętności obrony przed uzależnieniami, 
ćwiczyli zachowania asertywne. Podczas zajęć 
propagowaliśmy zdrowy styl życia bez nałogów 
i uzależnień. Dzieci zrobiły plakaty z rymowanymi 
hasłami.
W ramach zajęć odbył się wyjazd do kina Helios 
w Jeleniej Górze na bajkę ,,Kot w butach- ostatnie 
życzenie”.
Gdy przebywaliśmy w świetlicy, dzieci malowały 
farbami plakatowymi, kredkami, lepiły z gliny 
samoschnącej, modeliny, masy porcelanowej, malowały 
farbami na folii, zrobiły motyle techniką origami 
i ozdobiły je naklejkami. Z okazji walentynek uczestnicy 
zrobili ozdobne czerwone serduszka. Tłusty czwartek 
rozpoczęliśmy słodko, tradycyjnym pączkiem dzięki 
pani Lucynie Krzeszowskiej, która jest członkiem Rady 

Sołeckiej w Chrośnicy. My poczęstowaliśmy ją 
własnoręcznie upieczonymi kruchymi ciasteczkami. 
Było pysznie i słodko. Każdego dnia ćwiczyliśmy 
sprawność fizyczną w przeróżnych konkurencjach 
z nagrodami.

 Katarzyna Łobocka
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Uczniowie tworzą… poezję

 Uczennica klasy 8 naszej szkoły Emilia Kuchciak 
wzięła udział w II Dolnośląskim Konkursie Poetyckim 
organizowanym przez Szkołę Podstawową im. Jerzego 
Badury w Międzyborzu. Konkurs organizowany był 
w ramach obchodów 75. rocznicy urodzin księdza 
Jerzego Popiełuszki - " W podziękowaniu za dar życia bł. 
ks. Jerzego Popiełuszki".

 
Oto efekt twórczości naszej uczennicy - wiersz pt. "Oto 
ksiądz…”

Oto ksiądz …
Nie znam słów, które opisują śmierć, nie spróbuję ich 
odszukać.
Każdy ma swoje przeznaczenie, a jego się nie da oszukać.
I są ludzie słabi, co pod maską siły skrywają swe 
zmartwienia.

Idą tam, gdzie wszyscy, nie zważając na niewinne 
istnienia.
Jeśli jedna z tysiąca dusz powie: "Stop" - co z tego 
wyniknie?
Jej głos w krzyku napastników na jakiś czas ucichnie.
Lecz głos ten jak światło zawsze znajdzie drogę, by się 
pokazać światu,
Nawet jeśli nie ujrzy już domu, gór, rzek i rodowego 
kwiatu.
I ileż cierpień czeka ten głos niewinny i niepokalany.
Oj, będzie on zmaltretowany i niewinną krwią przelany.
Ileż łez i smutku przyniesie kres jego żywota.
Będą za nim płakać ci inteligentniejsi i wiejska prostota.
Dobry za życia, po śmierci wiecznie błogosławiony
I dalej z Jezusem, mimo że już bez ambony!
To czyż niesłusznie zginął za ojczyznę?
Czyż niesłusznie zostawiono mu na ciele bliznę?
Na tamie wyrzucony, płynął z Wisły nurtem szybkim,
Gdzie widziały Go tylko nasze polskie rybki.
Kochał ojczyznę, zginął za nią, za wolność, za nas - 
Polaków.
Już nie zobaczy naszych pół, nie usłyszy śpiewu ptaków.
Lecz jestem pewna, że nie żałuje czynu dawnego,
Wręcz przeciwnie, to zapewne było coś niebywałego!
Nie wiedział przecież, że tak się rozsławi po kraju,
Choć zakończył życie w Wiśle, a nie w byle jakim 
ruczaju…
Nie myślał nad tym, co robił, czuł, że tak trzeba,
Dlatego spotkamy go na pewno, 
gdy się udamy do nieba …
Gratulujemy!

Nauczyciel języka polskiego 
Anetta Rosołowska

POŻEGNANIE ZIMY

 Od lat w Szkole Podstawowej w Czernicy 
żegnamy zimę ekologiczną Marzanną. Robimy ją 
z kartek używanych wcześniej przez dzieci do rysowania 
i bibuły. Do tego dwa małe patyki i Panna Zima jest 
gotowa. 
 W pierwszy kalendarzowy dzień wiosny, 
21.03.2023r., najmłodsi uczniowie wyposażeni 

w instrumenty perkusyjne przemaszerowali nad rzekę, 
śpiewając wiosenne piosenki i recytując wiersze na 
pożegnanie zimy. 
 Po spaleniu kukły wysłaliśmy zimę rzeczką do 
morza, mając nadzieję, że już nie wróci.
        Taką samą Marzanną pożegnali zimę w Chrośnicy 
nad Lipką członkowie Rady Sołeckiej z Chrośnicy wraz 
z sołtysem.

 Katarzyna Łobocka
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Młodzi szybownicy na start

 Dnia 18 marca 2023 roku w hali sportowej w Jeżowie 
Sudeckim, w ramach realizacji projektu pn."Transgraniczne 
obchody 100-lecia szybownictwa Jeżów Sudecki - Grunau", 
odbyły się halowe otwarte zawody modeli szybowców 
organizowane przez Gminę Jeżów Sudecki, Euroregionalne 
Centrum Modelarskie, Gminę Jeżów Sudecki, Samorząd 
Uczniowski Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Jeżowie 
Sudeckim i Aeroklub Jeleniogórski. W zawodach udział 
wzięło ponad 120 zawodników z Czech, Polski i Ukrainy. 

Tegoroczne zawody zbiegły się ze stuleciem szybownictwa 
w Jeżowie Sudeckim-Grunau i były podsumowaniem 
transgranicznych obchodów 100-lecia szybownictwa 
w Jeżowie Sudeckim-Grunau. Rozpoczynając zawody, Wójt 
Gminy pan Edward Dudek oraz Starosta z Gminy Paseky nad 
Jizerou pani Hana Růžčkova w swoich wystąpieniach 
podsumowali realizację projektu. Z gości zaproszonych byli 
pan Artur Smolarek członek Zarządu Powiatu Karkonoskiego 
i pan Jacek Musiał Dyrektor Aeroklubu Jeleniogórskiego. 
Gościem honorowym był pan Franciszek Porwik- najstarszy 
czynny modelarz w Polsce, który ma ponad 100 lat 
i prezentował nagrodę, jaką otrzymał, tj. "Błękitne Skrzydła". 

Wydarzeniu towarzyszyła wspaniała zabawa całych rodzin 
biorących udział w warsztatach i zawodach oraz aktywne 
spędzanie wolnego czasu z rodziną. Na zawody liczną grupą 
przyjechali zawodnicy z Czech, ponad 28 osób z gminy 
Paseky, byli też zawodnicy z Ukrainy, Wrocławia, 
Wałbrzycha, Trzebnicy, Bolesławca i oczywiście z Powiatu 
Karkonoskiego. W zawodach startowali zawodnicy 
indywidualnie w pięciu grupach wiekowych: do lat 7, od 8 lat-
do 12 lat, od12 lat -do 14 lat, od14 lat- do16 lat i open oraz 
w konkurencjach dla drużyn. Każdą drużynę tworzyła rodzina 
licząca ponad trzy osoby. Na trzech najlepszych zawodników 
z każdej grupy wiekowej czekały wspaniałe nagrody: medale, 
dyplomy, statuetki i puchary. Oprócz rywalizacji konkur-
sowych można było oglądać wystawę "100-lat szybownictwa 
w Jeżowie Sudeckim - Grunau", wziąć udział w warsztatach 
przygotowanych przez Nadleśnictwo Szklarska Poręba, 
tradycyjnie w hali nie zabrakło szybowca PW-5 "Smyk" i była 
także odlotowa kuchnia, która serwowała wszystkim 
zawodnikom posiłek. Zawody odbyły się dzięki dotacji dla 
gminy na realizację projektu Polska - Czechy. 

Za przygotowanie i przeprowadzenie zawodów bardzo 
dziękuję kolegom instruktorom: Krzysztofowi Bańskiemu, 
Darkowi Dukowiczowi, Marcinowi Gurtatowskiemu, 
Krzysztofowi Malczukowi i Markowi Chmielowskiemu.
Dziękuję Agnieszce Sowińskiej za przygotowanie konkursu 
plastycznego dla dzieci szkolnych, dziękuję paniom 
nauczycielkom: Iwonie Majtczak, Małgorzacie Prugar, Agacie 
Nidrych, które pomagały przy zapisach oraz paniom Marioli 
Gurtatowskiej, Magdzie Dukowicz, Annie Szatkowskiej, 
Małgorzcie Lisak, Bożenie Matuszewskiej i Jolancie Kupeć.
Dziękuję państwu Mirosiom i państwu Mirkowi i Grażynie 
Kaźmierczakom.

Prezes Euroregionalnego Centrum Modelarskiego
Władysław Jagiełło

Projekt "Transgraniczne obchody 100-lecia szybownictwa Jeżów Sudecki - Grunau” jest współfinansowany ze 
środków Unii Europejskiej w ramach Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego oraz środków budżetu 
państwa za pośrednictwem Euroregionu Nysa w ramach Interreg V- A Republika Czeska - Polska 2014-2020.
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Spotkanie Senatora RP z Sołtysami

 Dnia 21 marca 2023 roku na Sali konferencyjnej 
Urzędu Gminy z okazji Dnia Sołtysa, odbyło się spotkanie 
Senatorem RP - Krzysztofa Mroza z Sołtysami Gminy Jeżów 
Sudecki. W spotkaniu uczestniczyli sołtysi z sołectw: 

Siedlęcin, Czernica, Płoszczyna, Dziwiszów, Janówek, 
Chrośnica, Przewodniczący Rady i Wójt Gminy. 
 Pan Senator wręczył dyplomy Ministra Rolnictwa 
i Rozwoju Wsi podpisane przez p. Henryka Kowalczyka 
Wiceprezesa Rady Ministrów. 
 Wójt Gminy z Przewodniczącym Rady Gminy 
wręczyli również sołtysom dyplomy z podziękowaniami za 
pracę i zaangażowanie oraz słodki upominek. 
 W dyskusji Pan Senator poruszył temat pracy 
Sołtysów ich służby dla mieszkańców sołectw oraz dodatków 
do emerytury dla sołtysów o długoletnim stażu tj. min. 10 lat. 
 Sołtysi podzielili się swoimi doświadczeniami ze 
swojej pracy społecznej. Szczególnie omawiany był temat 
braku integracji mieszkańców w sołectwie, nowi mieszkańcy 
nie integrują się z pozostałymi mieszkańcami. W tym celu 
samorządy wsi corocznie organizują imprezy plenerowe, które 
mają na celu integrację wszystkich mieszkańców, z nadzieją, 
że z każdym rokiem będzie lepiej. 

Redakcja

Złote gody

 Złote Gody to niezwykła rocznica, tak jak 
niezwykli są ludzie, którzy przeżyli w jednym związku 
50 lat. W dniu 6 lutego 2023 roku odbyła się uroczystość 
wręczenia Medali za Długoletnie Pożycie Małżeńskie 
czterem parom, które zamieszkują na terenie Gminy 
Jeżów Sudecki i mogą poszczycić się tak pięknym stażem 
małżeńskim:
- Państwo Felicja i Michał Duelz,
- Państwo Janina i Tadeusz Nowiccy,

- Państwo Teresa i Wincenty Rymarowicz,
- Państwo Zdzisława i Jan Tonderys.

 W imieniu Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej 
medale wraz z honorowymi legitymacjami wręczył 
jubilatom Wójt Gminy Pan Edward Dudek, w asyście 
Przewodniczącego Rady Gminy Pana Wacława Lesika 
oraz Pani Sołtys wsi Czernica Ewy Smolnickiej. Oprócz 
medali jubilatom zostały wręczone pamiątkowe 
tabliczki, kosze upominkowe oraz kwiaty, a także zostały 
wyrażone słowa uznania pod adresem dostojnych 
Jubilatów oraz w podziękowaniu za godne i długie 
pożycie małżeńskie.
 Złote Gody to niezwykłe wydarzenie nie tylko dla 
Jubilatów, ale również dla ich rodzin oraz przyjaciół. 
Spotkanie odbyło się w sympatycznej atmosferze. Nie 
zabrakło wspomnień, śmiechu oraz wzruszeń. Miłym 
zakończeniem spotkania był poczęstunek.

 Medal za Długoletnie Pożycie Małżeńskie jest 
przyznawany od 1960 roku jako nagroda dla osób, które 
przeżyły 50 lat w jednym związku małżeńskim. Medal 
jest cywilnym odznaczeniem państwowym nadawanym 
przez Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej. Serdecznie 
zachęcamy pary małżeńskie, które wspólnie przeżyły ten 
piękny jubileusz, lub ich rodziny do zgłaszania do 
Urzędu Stanu Cywilnego w Jeżowie Sudeckim 
wniosków o przyznanie tego zaszczytnego medalu.

Redakcja
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Półkolonia zimowa Dziwiszów 2023

 Ferie zimowe zorganizowane przez Gminny 
Ośrodek Pomocy Społecznej w Jeżowie Sudeckim i Pana 
Wójta Gminy Edwarda Dudka.

 Zajęcia były prowadzone w sali świetlicy 
wiejskiej w Dziwiszowie, uczestniczyły dzieci w wieku 
szkolnym. 
 Dzieci miały pogadankę o nałogach i uzależnie-
niach same bardzo dużo wiedziały na ten temat, 
a następnie wykonały prace plastyczne które mają pomóc 
chronić się przed popadaniem w uzależnienia. 
 Odwiedzili nas Panowie Policjanci Dzielnicowi 
Pan Marcin Mazur i Pan Tomasz Czyżak, Panowie 
opowiadali o zagrożeniach na drogach, lodowiskach 
i zjazdach z górek blisko jezdni. 

 Dzieci były dwa razy w kinie "Helios" i dwa razy 
na "Disko-wrotki".
 Wspólnie z dziećmi udaliśmy się do Ochotniczej 
Straży Pożarnej w Dziwiszowie. Druh Grzegorz Mazepa 
ciekawie opowiadał o samochodach straży pożarnej, 
służbie i odpowiedzialnej pracy strażaka. 
 Odwiedziliśmy Pasiekę Doliny Bobru w Dziwi-
szowie u Pana Patryka Waloszczyka i dowiedzie-liśmy 
się mnóstwo ciekawostek na temat produkcji miodu, 
który później mieliśmy przyjemność skosztować. 

Dzieci wykonały podstawki z koralików pod kubki. 
Każde dziecko miało możliwość zrobić karmnik dla 
ptaków z pustego pudełka po soku . Na koniec zajęć 
dzieci same oceniały który karmnik im się podobał 
najbardziej.
Dzieci bawiły się w teatrzyk kukiełkowy, przedstawiły 
bajkę pt. "Smok Wawelski."
Program zajęć był bardzo bogaty i zróżnicowany, aby 
każdy mógł znaleźć w nim coś interesującego dla siebie. 
Dzieci brały udział w zabawach integracyjnych i różnych 

konkurencjach zręcznościowych , dzięki którym mogły 
poznać zasady zdrowej rywalizacji. Odbyły się Quizy 
wiedzy o zwierzętach, dzieci wykazały się dużą wiedza. 
Dzieci bardzo chętnie uczestniczyły w zajęciach. 

Podobały im się wycieczki do Jeleniej Góry do kina na 
wrotki i korzystanie z plenerowej siłowni oraz placu 
zabaw. Uważamy, że półkolonie zimowe były bardzo 
ciekawą i bezpieczną formą spędzania wolnego czasu 
w czasie ferii . Dla niektórych dzieci była to jedyna 
okazja, aby w sposób zorganizowany spędzić czas.

 Opiekun 
 Kasia Wójcik
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Urząd Gminy Jeżów Sudecki ul. Długa nr 63  58-521 Jeżów Sudecki
e-mail: gmina@jezowsudecki.pl www.jezowsudecki.pl            

tel./fax 757-132-254,  757-132-255,  757-132-257
Czynny:

Poniedziałek             w godzinach 7.30 – 17.00
Wtorek – Czwartek   w godzinach 7.30 – 15.30
Piątek                        w godzinach 7.30 – 14.00
Kasa czynna jest w godzinach:
Poniedziałek             - 8.00 – 8.30,  10.00 – 16.15
Wtorek – Czwartek   - 8.00 – 8.30,   10.00 – 14.30
Piątek                        - 8.00 –8.30,   10.00 – 13.00

PRZEWODNICZĄCY RADY GMINY

 PRZYJMUJE INTERESANTÓW 
W SPRAWACH SKARG I WNIOSKÓW 

W KAŻDY PONIEDZIAŁEK 
30 0015  DO 17

„Nasz Dzielnicowy”
Mł. asp. Mazur Marcin nr tel. 797-306-654, email : dzielnicowy.armii-krajowej13@jelenia-gora.wr.policja.gov.pl.  
Rejon służbowy : teren Gminy Jeżów Sudecki. Dzielnicowy przyjmuje interesantów po uprzednim kontakcie tel. 
w Rewirze Dzielnicowych w Jeleniej Górze przy ul. Kiepury 32. Tel. służbowy dzielnicowego jest dostępny tylko 
w czasie służby dzielnicowego. Informacje dotyczące grafiku służby dzielnicowego można uzyskać u Dyżurnego 

Komisariatu I Policji Jelenia Góra pod tel: 47-87-31-150 lub u Kierownika Dzielnicowych pod nr tel. 47-87-31-546. 
Sprawy nagłe ( interwencje ) należy zgłaszać pod numerem alarmowym 112. 

 100 letnia mieszkanka Dziwiszowa

 W dniu 29 marca 2023 r. mieszkanka Dziwiszowa 
Pani Helena Farbotko obchodziła piękny jubileusz      
100-lecia urodzin.
 Z tej okazji Jubilatkę odwiedził Wójt Gminy 
Jeżów Sudecki Edward Dudek, Pani Ilona Sadowska- 
Sołtys wsi Dziwiszów, ks. Proboszcz Tomasz Tytera, 
Pani Agnieszka Bojko-Kierownik USC, Przewodniczący 
Rady Gminy Radny Kazimierz Lewaszkiewicz, Radny 

Grzegorz Mazepa oraz przedstawiciel ZUS-u w Jeleniej 
Górze, którzy w obecności najbliższej rodziny złożyli 
Jubilatce życzenia, przekazali kosz upominkowy i kwiaty 
oraz pamiątkową tabliczkę z życzeniami. Odczytano listy 
gratulacyjne od Premiera Rady Ministrów Pana 
Mateusza Morawieckiego i Wojewody Dolnośląskiego 
Pana Jarosława Obremskiego. Przedstawicielka z ZUS-u 
wręczyła list gratulacyjny oraz decyzję o przyznanym 
specjalnym comiesięcznym dodatku do emerytury.

 Dopełnieniem uroczystości jubileuszowej był 
specjalnie na tę okazję przygotowany tort urodzinowy, 
a uczestnicy tego wzruszającego i niecodziennego 
jubileuszu zaśpiewali Dostojnej Jubilatce „200 lat”.
 Pani Helena, pomimo swojego zacnego wieku, 
cieszy się dobrą formą, a humor dopisuje jej każdego 
dnia. Recepty na długowieczność nie podaje, a w domu, 
w którym mieszka, panuje przyjazna atmosfera, 
wzajemny szacunek i otaczająca ją miłość najbliższych, 
to stąd bierze się radość życia Pani Heleny oraz 
życzliwość dla ludzi.
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